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PROTOKÓŁ 2/2024 

z posiedzenia 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego 

z dnia 10 września 2024r. 

 

Obecni: przedstawiciele 19 Powiatów Województwa Małopolskiego. 

 

Zaproszeni goście: 

1. Pani Katarzyna Antosz, Zastępca Dyrektora Departamentu Monitorowania 

Wdrażania Funduszy Europejskich (w zastępstwie Pana Łukasza Smółki Marszałka 

Województwa Małopolskiego) 

2. Pan Wojciech Kozak Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Krakowie  

3. Pani Joanna Bogacz Dyrektor Wydziału Zdrowia Małopolskiego Urzędu 

Wojewódzkiego 

4. Pan Adam Styczeń Dyrektor SPZOZ Myślenice, Prezes Stowarzyszenia Szpitali 

Małopolski 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wystąpienie Pana Łukasza Smółki – Marszałka Województwa Małopolskiego. 

W zastępstwie Pana Marszałka będzie Pani Katarzyna Antosz, Zastępca Dyrektora 

Departamentu Monitorowania Wdrażania FE. 

4. Działalność PGW Wody Polskie – Pan Wojciech Kozak Dyrektor Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie 

5. Przedstawienie głównych założeń reformy szpitalnictwa z uwzględnieniem 

możliwości dla szpitali powiatowych oraz innych istotnych zmian w ochronie zdrowia 

– Pani Joanna Bogacz Dyrektor Wydziału Zdrowia Małopolskiego Urzędu 

Wojewódzkiego, Pan Adam Styczeń Dyrektor SPZOZ Myślenice, Prezes 

Stowarzyszenia Szpitali Małopolski 

6. Dyskusja i podjęcie stanowiska wobec braku zapłaty przez Małopolski Oddział 

Wojewódzki NFZ wszystkich zobowiązań z tytułu zrealizowanych przez Szpitale 

Powiatowe świadczeń nielimitowanych w roku 2024 

7. Wybór przedstawiciela Konwentu do prac w Małopolskiej Radzie ds. Społeczeństwa 

informacyjnego 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski 

9. Zakończenie posiedzenia   
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Ad.1. 

Posiedzenie rozpoczął Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów, który przywitał 

przybyłych starostów, prezydentów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad.2. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów  przedstawił proponowany porządek 

obrad, który został przygotowany w oparciu o zgłaszane tematy i zapytał czy są uwagi do 

porządku posiedzenia. Nie zgłoszono żadnych uwag, proponowany porządek obrad poddano 

pod głosowanie, został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3. 

Pani Katarzyna Antosz, Zastępca Dyrektora Departamentu Monitorowania Wdrażania 

Funduszy Europejskich (w zastępstwie Pana Łukasza Smółki Marszałka Województwa 

Małopolskiego) przedstawiła aktualne możliwości pozyskiwania środków unijnych dla 

samorządów z terenu województwa małopolski. Omówiła aktualne oraz planowane nabory 

m.in. w ramach działań: Rozwój e-kultury w województwie małopolskim, Drogi regionalne, 

Transport miejski, Regionalne ścieżki rowerowe VeloMałopolska oraz Infrastruktura szkół 

podstawowych i ponadpodstawowych prowadzących kształcenie ogólne, (prezentacja stanowi 

załącznik do protokołu). Następnie Pani Dyrektor przedstawiła lokalizację  pięciu Punktów 

Informacyjnych Funduszy Europejskich w województwie małopolskim oraz zadeklarowała, że 

jeśli jest taka potrzeba to pracownicy punktów informacyjnych mogą przyjechać  

i uczestniczyć w spotkaniach z pracownikami merytorycznymi na temat funduszy na miejscu 

w samorządach.   

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów podziękował za wystąpienie oraz za 

inicjatywę możliwości spotkania z doradcami w zakresie funduszy unijnych.  

 

Ad.4.  

Pan Józef Tomal Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Wojciecha Kozaka Dyrektora 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie. Pan Wojciech Kozak podziękował za 

zaproszenie i rozpoczął prezentację struktury i działalności PGW Wody Polskie – RZGW w 

Krakowie. Poinformował, iż Dyrektorzy regionalnych zarządów gospodarki wodnej 

koordynują, w imieniu Prezesa Wód Polskich, działalność zarządów zlewni zlokalizowanych 

na obszarze działania regionalnych zarządów gospodarki wodnej. Następnie Dyrektorzy 

zarządów zlewni koordynują, w imieniu Prezesa Wód Polskich, działalność nadzorów wodnych 

zlokalizowanych na obszarze działania zarządów zlewni. Regionalny Zarząd Gospodarki 

Wodnej w Krakowie obejmuje pięć Zarządów Zlewni oraz 26 jednostek Nadzoru Wodnego, a 

obszarem działania są wody powierzchniowe płynące, wały przeciwpowodziowe, 

 przepompownie, zbiorniki wodne, stopnie wodne, śluzy wodne oraz suche zbiorniki 

przeciwpowodziowe. Poinformował, że w PGW Wody Polskie funkcjonują trzy główne piony 

merytoryczne, w ramach których planuje się i realizuje inwestycje z zakresu utrzymania i 

eksploatacji obiektów hydrotechnicznych oraz projekty z zakresu środowiska wodnego, tj. pion 

ochrony przed powodzią i suszą, pion usług wodnych oraz pion zarządzania środowiskiem 

wodnym. Następnie Pan Dyrektor omówił poszczególne realizowane zadania oraz zwrócił się 

z prośbą o przekazanie przedstawianej prezentacji do poszczególnych gmin województwa 

małopolskiego (prezentacja stanowi załącznik do protokołu). Dodatkowo zaproponował, aby 
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przedstawiciele nadzorów wodnych byli proszeni na posiedzenia powiatowych zespołów 

zarządzania kryzysowego, wówczas reakcja na nadchodzące zagrożenia mogłaby być znacznie 

szybsza, dodatkowo zapewnił, że przedstawiciele  Nadzorów Wodnych są do dyspozycji 

starostów. Poinformował, że na ten moment nie ma żadnych zagrożeń, ale niewykluczone że 

mogą zaistnieć np. biała alga. Następnie omówił krótko planowane i doraźne kontrole w 

zakresie  gospodarowania wodami przeprowadzane przez Wydział Kontroli Gospodarowania 

Wodami w I półroczu 2024 r.  

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów podziękował za wystąpienie oraz 

poprosił, aby Pan Dyrektor przybliżył informacje na temat konkretnych inwestycji, remontów 

i działań inwestycyjnych, jakie są planowane na terenie województwa małopolskiego, a także 

zapytał o możliwości usprawnienia procesu uzyskiwania pozwoleń wodno-prawnych przez 

samorządy, co dotychczas było procesem długotrwałym, tłumaczonym brakami kadrowymi  

w PGW . 

 

Pan Dyrektor Wojciech Kozak powiedział, iż jeśli chodzi o pozwolenia wodnoprawne to już w 

tym momencie sytuacja jest dużo lepsza, zaznaczył, iż Małopolska słynie z tego, że wszystkie 

inwestycje dzieją się bardzo szybko. Zwrócił uwagę, iż często pozwolenia te są wydawane „od 

ręki” bez zbędnej zwłoki, ale też są sytuacje, gdzie trwa to trochę dłużej ze względu na potrzebę 

angażowania ekspertów od środowiska i inne czynniki. Ostatnio wydawanie decyzji to czas 

około 30-40 dni. Pan Dyrektor poinformował, iż jest gotów zrobić w powiatach punkty 

konsultacyjne. Powiedział, iż jeśli potrzebne jest pozwolenie wodno-prawne na „cito”, aby nie 

blokować inwestycji to prosi o wówczas o sygnał i kontakt. Zwrócił jednak uwagę, iż ostatnio 

otrzymał dwa pisma od powiatów, gdzie RZGW przychyliło się do pozwolenia 

wodnoprawnego, a tam okazało się, że jest złe odprowadzenie wody – i to nie powinno mieć 

miejsca, gdyż środowisko inżynieryjne dokładnie zna wymogi i dane techniczne.  

 

Pan Wojciech Rzadkowski Starosta Proszowicki poruszył temat przyspieszenia procesów, tak 

aby punkty konsultacyjne w powiatach mógłby już działać i procedować pozwolenia 

wodnoprawne, zwłaszcza w powiecie proszowickim, co mogłoby przyspieszyć pewne 

działania. 

 

Pan Dyrektor przyznał rację Panu Staroście, ale poinformował, że zwiększenie załóg tez wiąże 

się z kosztami, a w tym momencie jest ścisła etatyzacja, RZGW też dysponuje ograniczonymi 

zasobami kadrowymi, a jego zdaniem ważniejsze jest działanie grupy wsparcia, która w 

przypadku ewentualnej awarii czy połamanego drzewa zadziała szybciej  

w terenie. Powiedział, iż w najbliższym czasie planowane jest spotkanie dyrektorów RZGW, 

podczas którego będą prowadzone prace nad nowym modelem działalności i współpracy. Pan 

Dyrektor poinformował także, iż PGW Wody Polskie są bogate w nieruchomości i na dzień 

dzisiejszy nie ma możliwości ich przekazania na własność samorządom, ale jest możliwość 

długoterminowej dzierżawy, jeśli jest potrzeba aby zagospodarować taką nieruchomość  

z korzyścią dla mieszkańców. 

 

Pan Andrzej Skupień Starosta Tatrzański podniósł kwestię, iż samorządy w turystycznych 

rejonach będą pracować nas ścieżkami rowerowymi i poprosił o dobrą współpracę w tym 

zakresie. 
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Pan Dyrektor powiedział, iż obecnie małopolska ma najwięcej ścieżek rowerowych, ale jak 

najbardziej nie będzie żadnych problemów ze wzajemną współpracą. Dodatkowo powiedział, 

iż jeśli chodzi o planowane inwestycje to w Gminie Zielonki, które są obecnie najczęściej 

zalewane, Rada Gminy wskazała tam miejsce na zbiornik – suchy polder. Poinformował, iż 

zbiornik taki na 800 tys. litrów może kosztować nawet 100 mln złotych.  

 

 

Starosta Tarnowski zwrócił uwagę na problem poruszany na forum z wójtami i burmistrzami 

powiatu tarnowskiego tj. rzeki górskie, które zabierają duże połacie piasku i niszczą  

umocnienia, zwłaszcza chodzi tu o Gminę Żabno, Gminę Radłów czy Gminę Wierzchosławice. 

Zwrócił uwagę, iż warto byłoby zastanowić się nad wspólnym systemem dla całej małopolski 

i zadeklarował swoją pomoc oraz gotowość w tym temacie.  

 

Pan Dyrektor poinformował, iż w sprawie Gminy Żabno – to obecnie RZGW jest w fazie 

przetargu, a polder będzie wykonany w tym roku; Łapanów był projektowany – finał będzie za 

sześć tygodni, natomiast wspomniana Biała Tarnowska – tam były problemy z ichtiologami, i 

teraz mogą być realizowane ustawowe 900 m bez 

 

 

Ad.5. 

 

W kolejnym punkcie obrad Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poprosił Panią Joannę 

Bogacz - Dyrektora Wydziału Zdrowia Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, o 

przedstawienie głównych założeń reformy szpitalnictwa z uwzględnieniem możliwości dla 

szpitali powiatowych oraz innych istotnych zmian w ochronie zdrowia.  

 

Pani Dyrektor rozpoczynając podziękowała za zaproszenie, powiedziała, iż przedstawi główne 

założenia reformy systemu ochrony zdrowia i programowanych zmian w tym zakresie, tj. 

przede wszystkim projekt ustawy o działalności leczniczej i projekt ustawy o kontraktowaniu 

świadczeń, zmiany w systemie ratownictwa. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, iż główne zmiany w przepisach dotyczyć będą tworzenia 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej przez związki jednostek samorządu 

terytorialnego oraz zakładać będą skorygowanie i doprecyzowanie przepisów dotyczących 

programów naprawczych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej. Zgodnie z 

projektowanymi zmianami Minister właściwy do spraw zdrowia określi, w drodze 

rozporządzenia,szczegółowe wytyczne dotyczące sporządzania programu naprawczego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej oraz wzór tego programu, mając na 

względzie potrzebę ujednolicenia informacji oraz zapewnienie przejrzystości programów 

naprawczych. Program naprawczy będzie przekazywany: dyrektorowi właściwego oddziału 

wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia, celem zajęcia stanowiska w zakresie oceny 

przedstawionych w programie naprawczym prognoz przychodowych oraz związanych z nimi 

działaniami; wojewodzie właściwemu ze względu na miejsca udzielania świadczeń 

zdrowotnych przez samodzielnypubliczny zakład opieki zdrowotnej celem zajęcia stanowiska 

w zakresie oceny dostosowania działalności samodzielnego publicznego zakładu opieki 
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zdrowotnej do mapy potrzeb zdrowotnych, o której mowa w art.95a ust. 1 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych 

lub do krajowego planu transformacji, o którym mowa w art. 95b tej ustawy lub do 

wojewódzkiego planu transformacji, o którym mowa w art. 95c tej ustawy, oraz związanych z 

tym działań dostosowawczych; podmiotowi tworzącemu. Pani Dyrektor poinformowała, iż 

wszystkie wymienione organy powinny zająć stanowisko w ściśle określonych terminach. 

Równocześnie zaznaczyła, że Kierownik samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej będziezobligowany do przedkładania podmiotowi tworzącemu sprawozdania 

rocznego z realizacji programu naprawczego w terminie 14 dniod zakończeniu każdego roku 

obrotowego realizacji programu oraz sprawozdania końcowego z realizacji programu 

naprawczego w terminie 14 dni po upływie okresu, na jaki sporządzono program. 

 

Następnie Pani Dyrektor Joanna Bogacz rozpoczęła prezentację projektu ustawy o zmianie 

ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych oraz 

niektórych innych ustaw. Powiedziała, iż nowelizacja ustawy zakłada szereg istotnychzmian w 

zakresie organizacji i funkcjonowaniasystemu podstawowego szpitalnego zabezpieczenia 

świadczeń opieki zdrowotnej, które następnie szczegółowo omówiła. Poinformowała, iż 

projektowane zmiany w zakresie tworzenia programów naprawczych wejdą od 1 stycznia 2025 

r., natomiast zmiany w zakresie kwalifikacji do „sieci szpitali” od 1 stycznia 2027 r. Pani 

Dyrektor podkreśliła również, że w dalszym ciągu, równie w odniesieniu do zakresu leczenia 

szpitalnego, pozostaną w mocy regulacje przewidujące możliwość zawierania umów o 

udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej w trybie konkursowym, co oznacza, iż 

niezakwalifikowanie do PSZ danych oddziałów szpitalnych o profilach zabiegowych niewiąże 

się z ryzykiem powstania tzw. „białych plam”. W przypadku stwierdzenia niedostatecznego 

zabezpieczenia określonych świadczeń szpitalnych na danym obszarze, w tym np. świadczeń 

w zakresie opieki okołoporodowej, dyrektorzy oddziałów wojewódzkich Narodowego 

Funduszu Zdrowia będą ogłaszać postępowania konkursowe. 

 

Kolejno Pani Dyrektor omówiła podejmowane działania w obszarze Ustawy o szczególnej 

opiece geriatrycznej, która określa cele, organizację i zasady funkcjonowania szczególnych 

form geriatrycznej opieki zdrowotnej nad osobami, które ukończyły 75 r.ż., weszła w życie z 

dniem 1 stycznia 2024 r. W dniu 12 stycznia 2024 w BIP MUW udostępniona została 

informacja o rozpoczęciuprac nad sporządzaniem projektu Wojewódzkiego Planu Działania 

Szczególnej OpiekiGeriatrycznej na terenie województwa małopolskiego. Następnie Powiaty 

dokonywały zgłoszeń propozycji utworzenia i lokalizacji centrum zdrowia 75+w terminie 60 

dni, tj. do dnia 12 marca 2024 r., Pani Dyrektor poinformowała, iż na tym etapie propozycje 

utworzenia CZ 75+ zgłosiło 16 Powiatów.Spośród 18 Powiatów, które zgłosiły propozycje 

utworzenia i lokalizacji Centrum Zdrowia 75+, 13 Powiatów wskazało szacowane koszty 

inwestycji: tj.,ok. 123 000 000 zł, w tymprzebudowa/modernizacja/doposażenie istniejącego 

budynkukoszty wahają się pomiędzy od około 600 000 zł do około 7 500 000 zł,  

budowa/wyposażenie nowego obiektukoszty wahają się pomiędzy od około 5 000 000 zł do 

około 22 000 000 zł. Pani Dyrektor poinformowała, iż ustawa o szczególnej opiece 

geriatrycznej będzie nowelizowana. 

 

W dalszej części wystąpienia Pani Dyrektor Joanna Bogacz poinformowała o aktualnych 

działaniach dotyczących  Wojewódzkiego Planu Transformacji, który jest kluczowym 
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dokumentem przy wnioskowaniu o środki z KPO oraz omówiła aktualne konkursy tj. konkurs  

w zakresie opieki długoterminowej lub geriatrycznej, a także konkurs w ramach Funduszu 

Medycznego w zakresie opieki psychiatrycznej dzieci i młodzieżyoraz osób dorosłych. 

 

Kończąc Pani Dyrektor omówiła  proponowane od 1 listopada 2024 r. zmiany w organizacji 

systemu PaństwoweRatownictwo Medyczne działającego na terenie Małopolski., tj. 

przekwalifikowanie działających 24 godziny na dobę-cały rok, specjalistycznychzespołów 

ratownictwa medycznego (ZRM „S”) na podstawowe (ZRM „P”), stacjonujących w 

miejscowościach  Wolbrom, Węgrzce, Wieliczka, Chrzanów, • Zakopane, Tarnów; 

przekwalifikowanie działającego 16 godzin na dobę (15.00 15.00-7.00) -cały rok, ZRM „S” 

nadziałający 24 godziny na dobę ZRM „P”, stacjonujący w miejscowości Skawina; utworzenie 

nowych ZRM „P”, działających 12 godzin na dobę, w porze dziennej (7.00 – 19.00) -cały rok, 

w ramach oszczędności z przekwalifikowania ZRM „S” na ZRM „P”,stacjonujących w 

miejscowościach Tarnów, Jadowniki Mokre,  Wieliczka, Nowy Sącz, Kraków;wydłużenie 

czasu działania ZRM „P”, z 8 godzin (7.00 7.00-15.00) do 12 godzin (7.00 – 19.00) na dobę, 

działającego cały rok, stacjonującego w miejscowości Skawinaw ramach oszczędności z 

przekwalifikowania ZRM „S” na ZRM „P”.Omówione zostały także inne istotne zmiany. Pani 

Dyrektor przedstawiła także wybrane dane statystyczne dotyczące szpitalnych oddziałów 

ratunkowych na terenie województwa małopolskiego. Przedstawiona prezentacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów podziękował Pani Dyrektor za 

wystąpienie i następnie poprosił o zabranie głosu Pana Adama Stycznia Dyrektora SPZOZ 

Myślenice, Prezes Stowarzyszenia Szpitali Małopolski.  

 

Pan Dyrektor Adam Styczeń poinformował, iż zmiany systemowe ochrony zdrowia oparte są 

na trzech filarach deregulacja, transformacja i odwrócona piramida świadczeń. Deregulacja to 

praca całego środowiska, instytucji i podmiotów, na rzecz poprawy efektywności 

organizacyjnej i finansowej podmiotów leczniczych, która zakładać będzie rezygnację z 

definiowania i wyodrębniania poziomów PSZ, na rzecz kwalifikowania wszystkich 

świadczeniodawców mających przynajmniej jeden tzw. profil kwalifikujący; uproszczenie i 

złagodzenie zasad regulujących udzielanie przez świadczeniodawców w ramach PSZ 

dodatkowych rodzajów świadczeń realizowanych, w ramach m. in. SOR/IP, OIT, 

chemioterapii, rehabilitacji stacjonarnej, AOS;wprowadzenie regulacji umożliwiającej, na 

wniosek świadczeniodawcy, dokonanie w umowie o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej 

w ramach PSZ zmiany polegającej na zastąpieniu określonych profili kwalifikujących 

odpowiadającymi im profilami świadczeń realizowanymi w trybie hospitalizacji planowej albo 

leczenia jednego dnia, za zgodą Prezesa NFZ; uzupełnienie katalogu świadczeń 

ambulatoryjnych udzielanych bez skierowania, zawartego w art. 57 ust. 2 ustawy o 

świadczeniach o poradę optometrysty; określenie minimalnego udziału świadczeń 

zabiegowych w oddziałach zabiegowych; określenie minimalnej liczby odebranych porodów 

na oddziałach ginekologiczno – położniczych. 

 

Następnie Pan Dyrektor omówił kolejny filar tj. transformację, która ma na celu dostosowanie 

szpitali do potrzeb pacjentów, strumieni finasowania, krajowych i lokalnych uwarunkowań 

oraz stworzenie optymalnego systemu zabezpieczenia szpitalnego.  
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Celem wprowadzenia Mapy Świadczeń jest wskazanie kierunków rozwoju poszczególnych 

świadczeń i sieci minimalnego zabezpieczenia na danym terenie, powiązanie z Mapą 

Świadczeń strumieni finansowania świadczeń zdrowotnych, inwestycji czy instrumentów 

pomocowych, powiązanie różnych perspektyw polityki zdrowotnej (subregionalnej, 

regionalnej, krajowej). Pan Dyrektor poinformował, iż  proces transformacji opierać się będzie 

na przekształceniu części lub całości podmiotu leczniczego w opiekę długoterminową lub 

przeprofilowanie hospitalizacji na hospitalizację planową lub jednodniową, co uznaje za nie do 

końca dobre roziwąznaie.  

 

Pan Dyrektor Adam Styczeń poinformował, iż zostali powołani koordynatorzy wojewódzcy, 

którzy będą współpracować z urzędem wojewódzkim w zakresie wdrażania filaru transformacji 

i konstruowania mapy świadczeń. Dodał także, iż dyrektorzy szpitali wnieśli szereg uwag do 

proponowanej ustawy, które zostały przekazane na ręce Pani Minister Zdrowia i mają nadzieję, 

iż zostaną uwzględnione. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu podziękował Panu Dyrektorowi za wystąpienie. 

 

Starosta Proszowicki zapytał o kwestie programu naprawczego, co się stanie jeśli powiat nie 

będzie mógł poręczyć kredytu z BGK dla szpitala, co może być niemożliwe dla powiatu 

proszowickiego.  

 

Pan Dyrektor powiedział, iż oczywiście jest świadomość że powiaty poręczając kredyt muszą 

zabezpieczyć te środki na długie lata, co może blokować pewne inwestycje, dlatego zostały 

wniesione pewne uwagi do projektu, które dyrektorzy mają nadzieję, że zostaną uwzględnione. 

 

Pan Adam Korta Starosta Bocheński powiedział, iż jest zasmucony planem likwidacji oddziału 

chirurgii ogólnej w powiecie bocheńskim, co będzie skutkowało powolnym procesem 

likwidacji całego szpitala. Poinformował, iż przedstawione informacje przez Panią Dyrektor są 

niesatysfakcjonujące i nie do przyjęcia przez powiat bocheński. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, iż przedstawiła symulacje i projekty przedstawiane przez 

Ministerstwo Zdrowia. Zaznaczyła, iż jest to projekt, a nie ostateczny kształt ustawy. 

 

Pan Krzysztof Świerczek Starosta Miechowski zwróci uwagę na problem z poręczeniem 

kredytów, dlatego proponowałby inne rozwiązanie, jakim mogłaby być cesja na kontrakt. 

 

Pan Bartłomiej Gębala Starosta Chrzanowski zwrócił uwagę na największy problem – brak 

bieżących płatności ze strony NFZ. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu przyznał rację Staroście Chrzanowskiemu, 

poinformował, iż kwestia ta jest przedmiotem stanowiska, które będzie procedowane w punkcie 

6 porządku obrad. 
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Pan Dyrektor Adam Styczeń poinformował, iż pojawiła się informacja ze strony NFZ, że na 

ten moment nie ma finansów na płatności za III i IV kwartał. Dyrektorzy poinformowali 

Minister Zdrowia, iż koniecznie chcą spotkać się z premierem.  

 

 

Ad.6. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

jakim była dyskusjai podjęcie stanowiska wobec braku zapłaty przez Małopolski Oddział 

Wojewódzki NFZ wszystkich zobowiązań z tytułu zrealizowanych przez Szpitale Powiatowe 

świadczeń nielimitowanych w roku 2024. Projekt stanowiska został przesłany poprzez e-mail 

do powiatów w dniu 06 września 2024r.   

 

Starosta Chrzanowski Bartłomiej Gębala zgłosił poprawkę, aby w pierwszym akapicie usunąć 

słowo „faktur” i zostawić zapis „wzywamy do zapłaty za wykonane świadczenia”. Więcej uwag 

nie zgłoszono. 

 

Następnie Stanowisko zostało poddane pod głosowanie, Konwent przyjął stanowisko 

jednogłośnie. 

 

Przedmiotowe stanowisko zostanie przekazane do Prezesa Rady Ministrów, Minister Zdrowia, 

Wojewody Małopolskiego, Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia oraz  Dyrektora 

Małopolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 

 

Ad.7. 

 

Kolejnym punktem obrad był wybór przedstawiciela Konwentu do prac w Małopolskiej Radzie 

ds. Społeczeństwa informacyjnego. Przewodniczący Konwentu przybliżył zebranym 

działalność Małopolskiej Rady ds. Społeczeństwa Informacyjnego, która została powołana w 

2004 roku uchwałą Zarządu Województwa Małopolskiego. W jej skład wchodzą 

przedstawiciele samorządów terytorialnych wszystkich szczebli, małopolskich uczelni, firm 

sektora ICT oraz organizacji pozarządowych. Rada jest ciałem opiniodawczo-doradczym 

Zarządu Województwa Małopolskiego w zakresie pobudzania i monitorowania rozwoju 

społeczeństwa informacyjnego, integrowania projektów na rzecz rozwoju SI, kształtowania 

współpracy między jednostkami administracji publicznej w zakresie cyfrowych rozwiązań 

administracyjnych oraz monitorowania działań z zakresu informacji publicznej w 

województwie. Uczestnictwo w Radzie ma charakter społeczny. Rada obraduje na 

posiedzeniach zwoływanych przez Przewodniczącego z częstotliwością wynikającą z 

bieżących potrzeb, nie rzadziej niż raz na pół roku. Dotychczasowym przedstawicielem 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego był Józef Tomal.  

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poprosił o zgłaszanie kandydatur, sam 

zaproponował kandydaturę Pana Mirosława Waląga Starosty Gorlickiego. Nie zgłoszono 

innych kandydatur. Pan Mirosław Waląg Starosta Gorlicki wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poddał pod głosowanie kandydaturę Pana 

Mirosława Waląga Starosty Gorlickiego na delegata do prac Małopolskiej Rady ds. 

Społeczeństwa Informacyjnego. Kandydaturę tą przyjęto jednogłośnie, w tej sprawie podjęta 

została Uchwała Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego Nr VII/5/2024 w sprawie 

delegowania przedstawiciela Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego do prac w 

Małopolskiej Rady ds. Społeczeństwa Informacyjnego. 

 

Ad.8. 

W sprawach bieżących Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poinformował, że w 

dniach 26-27 września odbędzie się Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich 

podczas którego wybierane będą nowe władze i jest prośba od Prezesa ZPP, aby jeśli ktoś się 

nie wybierał to jest prośba o przekazanie upoważnienia np. Przewodniczącemu Konwentu, tak 

aby zabezpieczyć formalne przedstawicielstwo powiatów i frekwencję podczas Zgromadzenia. 

Przewodniczący Konwentu zapewnił, iż będzie się starał, aby zapewnić dwuosobowe 

przedstawicielstwo Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego w nowo wybranym 

Zarządzie Związku Powiatów Polskich. 

 

Dodatkowo wspomniał, iż podobnie jak przed rokiem, podczas Zgromadzenia Ogólnego ZPP 

chciałby upamiętnić tych samorządowców, którzy odeszli od nas w ostatnim czasie. Poprosił, 

że jeśli są inni samorządowcy, których powinniśmy ująć w przygotowywanym materiale 

upamiętniającym to prosimy o informację w dniu dzisiejszym, tak abyśmy przekazali ją do 

Związku Powiatów Polskich. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poinformował, że powstała strona internetowa 

Konwentu Powiatów WM - konwentpowiatow.myslenicki.pl, na której publikowane są 

informacje dot. posiedzeń, protokoły, zdjęcia oraz dane kontaktowe powiatów.  

 

W sprawie kolejnego posiedzenia Konwentu Powiatów WM Przewodniczący Konwentu 

poinformował, że jest propozycja, aby kolejne dwudniowe posiedzenie zorganizować na 

zaproszenie Wiceprzewodniczącego Konwentu Pana Bogumiła Sobczyka w Olkuszu. 

Tematyką tego posiedzenia mogłyby być tematy z zakresu pomocy społecznej.  

 

Pan Józef Bałos Starosta Suski zaproponował, aby podczas kolejnego posiedzenia poruszyć 

temat lokalnych konserwatorów, o których była mowa podczas spotkania z Panem Wojewodą. 

Zwrócił uwagę, iż w porozumieniu, które zostało przysłane przez Małopolski Urząd 

Wojewódzki w Krakowie wynika, iż powiat będzie musiał to sfinansować, nad czym na pewno 

trzeba się zastanowić.  

 

Pani Ewa Ptasznik Wicestarosta Wielicki poinformowała, iż w powiecie wielickim już są 

prowadzone w tym zakresie działania, powiat udostępni lokal, a gminy podpiszą stosowne 

porozumienie i sfinansują działalność konserwatora. 
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Pan Tomasz Hamerski Starosta Nowotarski zwrócił uwagę, iż na konwencie wójtów  

i burmistrzów powiatu nowotarskiego i następnie na wspólnym posiedzeniem włodarzy gmin 

powiatu tatrzańskiego i powiatu nowotarskiego z udziałem Pani Achinger - Wicewojewody 

poruszone zostały problemy gmin w zakresie ujęć wody, sieci wodociągowych  

i kanalizacyjnych oraz w zakresie zimowego utrzymania dróg. Pan Starosta zapytał na forum 

konwentu czy starostowie są stanie wesprzeć gminy w tych działaniach, aby pozyskać jakieś 

dodatkowe środki lub ulgi na te zadania. 

 

Józef Tomal powiedział, iż w zakresie zimowego utrzymania dróg prawdopodobnie nie ma 

takiej możliwości. Natomiast jeśli chodzi o temat sieci wodociągowych i kanalizacyjnych Pan 

Przewodniczący poinformował, że są to zadania własne gminy, jednocześnie zwrócił uwagę na 

problem działających spółek wodnych i nadzoru na nimi. Poinformował, iż z Polskiego Ładu 

w ostatnich latach były środki na realizację zadań dot. sieci wodnokanalizacyjnych. 

Przewodniczący zapewnił, że jeśli ten problem zostanie przybliżony to postara się wypracować 

pewne stanowisko. 

 

Pan Tomasz Hamerski Starosta Nowotarski podziękował, poinformował także, że na spotkaniu 

włodarzy z terenu powiatu nowotarskiego i tatrzańskiego była obecna Pani Dyrektor Antosz z 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Małopolskiego, która przedstawiła możliwości 

pozyskiwania środków przez gminy w tym zakresie.  

 

Pan Adam Korta Starosta Bocheński zaproponował, aby na kolejnym posiedzeniu zaprosić 

osobę, która przybliży reformę ustawy o finansach publicznych, która ma wejść w życie z 

dniem 01 stycznia 2025r. Powiedział, iż z informacji uzyskanych od ZPP rok 2025 dla 

powiatów będzie jeszcze dobrym rokiem, natomiast rok 2026 będzie rokiem analizy i powiaty 

mogą już mieć pewne trudności finansowe. Pan Starosta Adam Korta zwrócił uwagę,  

iż w nowym projekcie nie będzie subwencji oświatowej.   

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu powiedział, iż z obecnych informacji powiaty 

będą musiały sobie radzić, bo nie będzie możliwości wnioskowania o dodatkowe środki, np. 

może być sytuacja że rząd przyzna podwyżki nauczycielom, a samorządy będą musiały je 

sfinansować. 

 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski zwrócił uwagę, iż zasady finansowania 

samorządów muszą ulec zmianie, tak aby samorządy uniezależniły się od przynależności 

partyjnej i tzw. „wożenia czeków”. Powiedział, iż likwidacja subwencji oświatowej nie jest 

bezsensownym rozwiązaniem, zaznaczył, iż subwencja oświatowa obecnie nie pokrywa 

kosztów. W kwestii gmin zwrócił uwagę, iż przez 22 lata był priorytet porządkowania 

gospodarki wodno-ściekowej, a szukanie obecnie pomocy, w momencie gdy projekty te się 

zamykają to świadczy tylko o włodarzach tych gmin. 
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Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu powiedział, iż wiele problemów gmin wynika ze 

specyfiki terenu oraz potrzeby spełnienia odpowiednich warunków i wskaźników, ale także z 

zaniechania działań przez pewne gminy. Przewodniczący poinformował, iż na jedno z 

kolejnych posiedzeń postara się zaprosić przedstawiciela Ministra Finansów, który omówi 

proponowane zmiany w ustawie o finansach publicznych. 

 

Pan Andrzej Skupień Starosta Tatrzański zaproponował, aby na jedno z kolejnych posiedzeń 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego zaprosić wszystkich wicestarostów. 

 

 

AD.9. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu 

podziękował zebranym za obecność i zamknął posiedzenie. 
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